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Osrednji dogodek Slovenskega farmacevtskega društva 
je simpozij, ki ga tradicionalno organiziramo ob letni skup-
ščini SFD in združuje strokovno srečanje, podelitev dru-
štvenih priznanj, skupščino in družabna večerna srečanja. 
Organizacijski odbor za pripravo programa tridnevnega 
simpozija ob skupščini SFD je za osrednjo temo simpozija, 
ki je potekal od 11. do 13. maja 2023 v Portorožu, izbral 
celostno obravnavo depresije. Gre namreč za najpogo-
stejšo duševno bolezen, ki ima neugoden vpliv na kakovost 
življenja. Poleg tega smo prvi dan simpozija posvetili no-
vostim na področju farmacije. SFD je ob podpori sponzor-
jev in razveseljivo veliki udeležbi znanja željnih udeležencev 
uspešno izvedlo tako strokovni kot družabni program sim-
pozija ob 48. skupščini SFD.  
 
Osrednji temi strokovnega dela simpozija SFD sta bili: 

Izbrane novosti na področju farmacije 
in 

Celostna obravnava depresije 
 
V četrtek, 11. maja 2023, smo se popoldan zbrali v Kon-
gresnem centru Bernardin in prisluhnili predavateljem, ki 
so nam skušali približati izbrani delček novosti s sveta far-
macije. O novostih na področju genskih in bioloških zdravil 
je pripravil pregled prof. dr. Borut Štrukelj, mag. farm., po-
drobneje o tistih za zdravljenje hemofilije pa nam je preda-
vala asist. Karla Rener, dr. med., saj so tradicionalno zdra-
vljenje hemofilije s faktorji strjevanja krvi nadomestili novi 
načini zdravljenja, med katerimi je v redni klinični praksi 
tudi bispecifično protitelo emicizumab. Čeprav smo leta 
2022 na simpoziju veliko časa posvetili sladkorni bolezni, 
je bilo letos potrebno dodati še pregled novosti na področju 
spremljanja koncentracije glukoze pri sladkornih bolnikih, 
kar je zelo sistematično predstavil asist. dr. Boštjan Martinc, 
mag. farm. Covid-19 nas je vse zaznamoval, zato smo na 

simpoziju skrbno prisluhnili prof. dr. Janezu Tomažiču, dr. 
med., ki nam je predstavil novosti na področju zdravljenja 
covid-19, in Katji Lukan o vlogi farmacevta pri izdaji zdravila 
s kombinacijo nirmatrelvir/rotonavir.  
Vsakokrat imajo na simpoziju SFD priložnost tudi študenti, 
da predstavijo svoje aktivnosti. V posebnem predavanju 
sta predstavili svojo osebno karierno pot dve magistri far-
macije, in sicer Irena Pušnik iz javnega zavoda Koroške le-
karne in koncesionarka Alenka Koritnik Dular. 
Zvečer smo se zbrali v Gledališču Tartini na svečani podelitvi 
društvenih priznanj. 
V petek, 12. maja, nas je uvodoma pozdravil predsednik 
organizacijskega odbora izr. prof. dr. Tomaž Vovk, priložnost 
za pozdravni nagovor pa je dobil tudi naš gost, predsednik 
Slovenskega zdravniškega društva, prof. dr. Radko Ko-
madina, ki je izrazil željo po bolj intenzivnem sodelovanju 
med obema društvoma. Sledila so predavanja zdravnikov 
psihiatrov in magistrov farmacije o depresiji, smernicah za 
zdravljenje depresije in izzivih, ki jih rešujejo klinični farma-
cevti. Tudi v soboto, 13. maja, smo se v velikem številu 
zbrali v predavalnici in se seznanili še z depresijo kot sprem-
ljevalko telesnih bolezni, nefarmakološko obravnavo de-
presije, brezšivno skrbjo na področju depresije in vplivom 
smeha na depresijo. Predsednica lekarniške zbornice mag. 
Darja Potočnik Benčič, mag. farm., je predstavila sistemsko 
ureditev brezšivne skrbi v Sloveniji, ki pomeni kontinuirano 
zagotavljanje varne in kakovostne oskrbe pacienta s strani 
vseh udeleženih zdravstvenih delavcev med ravnmi in zno-
traj ravni zdravstvenega varstva. O uspešnosti implemen-
tacije, koristih in izzivih brezšivne skrbi bomo zagotovo še 
govorili na strokovnih dogodkih SFD in pisali v Farmacevt-
skem vestniku.  
Za udeležbo na tridnevnem simpoziju so magistri in magi-
stre farmacije z licenco prejeli 9 licenčnih točk. Hvala delo-
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dajalcem, ki omogočajo zaposlenim udeležbo na simpoziju, 
kakor tudi vsem ostalim, ki so bili samoplačniki.  
V anketnih vprašalnikih smo prebrali veliko pozitivnih odzi-
vov in pohval o simpoziju. V juniju se je sestal organizacijski 
odbor in pregledal ocene ter predlagane teme za naslednje 
leto. Le-teh se je v odgovorih udeležencev nabralo veliko 
število različnih, zato bo izbira ponovno izredno zahtevna.  
Naj se na tem mestu zahvalimo vsem sponzorjem, ki so 
nas podprli in sodelovali bodisi z razstavnimi prostori, 
oglasi, sateliti ali kako drugače.  

Simpozij omogoča prijetno druženje, povezovanje in os-
vežitev znanja na področju farmacije, kar nam po doseda-
njih izkušnjah veliko pomeni, zato se že veselimo novih 
strokovnih dogodkov v organizaciji SFD. Za naslednje leto 
je Kongresni center Bernardin že rezerviran med 16. in 18. 
majem 2024, ko bomo imeli simpozij ob 49. skupščini 
SFD.  
Več informacij o aktivnostih društva je objavljenih sproti na 
spletni strani www.sfd.si. 

V soboto, 13. maja 2023, je v Kongresnem centru Bernar-
din v Portorožu potekala 48. skupščina SFD. Prisotnih je 
bilo 110, tj. 73 % delegatov. Na predlog predsednika SFD, 
prof. dr. Marka Anderluha, so delegati najprej imenovali 
organe 48. skupščine: 
Delovna predsednica: Saša Zaviršek Mikolič, član: Matjaž 
Tuš, članica: Maša Koritnik Zadravec, zapisnikarica: Andrijana 
Tivadar, overovatelja zapisnika: Vesna Bizjak in Žiga Jakopin, 
verifikacijska komisija: Ajda Stepišnik in Klemen Bele. 
Predsednik SFD Marko Anderluh je poročal o delu v letu 
2022, povzel je dogodke, ki jih je SFD organiziralo v minulem 
letu. Poročilo je bilo strukturirano glede na programe, pro-
jekte in druge aktivnosti, o katerih poročamo tudi kot nev-
ladna organizacija v javnem interesu na področju razisko-
valne dejavnosti in zdravstvenega varstva, in sicer: 
ZALOŽNIŠTVO, PROJEKTI PROMOCIJE ZDRAVJA, RA-
ZISKOVALNI PROJEKTI, STROKOVNO IZPOPOLNJEVA-
NJE, DELOVANJE NA MEDNARODNI RAVNI in pa DRU-
ŽABNE DRUŠTVENE AKTIVNOSTI.  
Izdali smo pet številk Farmacevtskega vestnika. Ob dnevu 
slovenskih lekarn (DSL) smo izdali knjižico O pravilni in 
varni uporabi zdravil za laično javnost z naslovom Zdravila 
in otroci. Januarja 2022 je izšla knjižica Priporočila za sve-
tovanje pri samozdravljenju bolečine. Ob 18. dnevu slo-
venskih lekarn (DSL) smo izvedli nagradni likovni natečaj 
za otroke, kar smo prijavili tudi pri FIP za nagrado za projekt 
promocije zdravja.  
V letu 2022 smo organizirali šest simpozijev in eno med-
narodno konferenco (9. mednarodna konferenca BBBB, 
Pharma sciences of tomorrow, Ljubljana, 15. do 17. sep-
tember 2022), 70 strokovnih izpopolnjevanj po PODRUŽ-
NICAH, 15 strokovnih izpopolnjevanj so organizirale SEK-

CIJE, omogočili smo tri e-izobraževanja. Na vseh strokovnih 
dogodkih SFD, ki jih je bilo 95 (od tega 75 za licenčne 
točke), je bilo skupaj 8800 udeležencev.  
SFD je na področju mednarodnega sodelovanja vključen 
v: EUFEPS (Evropska federacija farmacevtskih znanosti), 
EFMC (Evropska federacija za farmacevtsko kemijo), EAHP 
(Evropsko združenje bolnišničnih farmacevtov), FIP (Med-
narodna farmacevtska federacija), ESCP (Evropsko društvo 
kliničnih farmacevtov), ECH (Evropsko homeopatsko dru-
štvo) in EAPT (Evropsko združenje farmacevtskih tehnikov).  
Od družabnih dogodkov smo organizirali: Športne igre 
SFD, 10. junija 2022, v organizaciji Ljubljanske podružnice 
SFD za vse člane SFD; FarmaHribe, 10. septembra 2022, 
v organizaciji Gorenjske podružnice SFD za vse člane SFD 
in 6 ekskurzij (tehniki, seniorji).  
Generalna sekretarka SFD Andrijana Tivadar je predstavila 
poročilo o poslovanju v letu 2022. Povedala je, da se rea-
lizacija delovnega načrta odraža tudi v financah. Veliko rea-
liziranih dogodkov pomeni veliko stroškov, a tudi prihodke. 
Če primerjamo plan, ki smo ga potrdili lani na skupščini in 
realizacijo 2022, lahko ocenimo, da so bili prihodki za  
18 % višji od načrtovanih, kar je posledica uspešne med-
narodne konference BBBB, za katero nismo bili prepričani, 
kako se bo vse skupaj izteklo, celokupni stroški pa so bili 
višji od načrtovanih za 9,5 %. Društvo je poslovalo uspešno 
(presežek prihodkov nad odhodki), kar je potrdila tudi pred-
sednica nadzornega odbora Vladka Češek Bizjak.  
V nadaljevanju je predsednik SFD predstavil plan dela za 
leto 2023. V letu 2023 načrtujemo izid petih številk Farma-
cevtskega vestnika v nakladi 3600 izvodov na številko. V 
letu 2023 načrtujemo tudi izdajo znanstvene monografije 
Sodobna tarčna zdravila, ki jo pripravljajo uredniki: prof. 
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